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 Mødereferat (WorkZone 2022-017-02346) 

    

Emne: Studienævnsmøde Datalogi, nr. 22-03 

Dato: Onsdag d. 27. april - 2022 kl. 12.30 – 15.00 (online) 
Referent: Mette K. Andersen 

Deltagere: Lone Leth Thomsen (formand), Tem Frank Andersen, Anders 
Bruun, Hans Hüttel, Peter Gjøl Jensen, Arthur Osnes Gottlieb 
(næstformand), Jakob Topholt Jensen, Anders Aaen Springborg, 
Stefan Profft Larsen;   
 
Observatører: Ulrik Nyman (vicestudieleder), Ulla Øland 
(studienævnssekretær) Christian Fillip Pinderup Nielsen og Kira 
Stæhr Pedersen (til 13.30) (studenterstudievejledere)  

Fraværende  
u/ afbud:  
 

 
Oscar Larsen, 

Dagsorden 

 
1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat 
3. Status fra decentrale studievejledere 
4. Status fra uddannelsesgrupper 
5. Ansøgninger 
6. Årlig beretning fra censorkorps 
7. Evaluering af studieaktiviteter E21 
8. Meddelelser 
9. Evt. 

 
 

Ans. Deadline Opsummering (resultat og aktioner) 

MKA Asap 
Informere udd.gr DAD om godkendelse til at søge om 
titelændring til projekterne på DAD8 og DAD9 

MKA Asap Svare F-klubben på ansøgning om midler til F-yttetur 

UØ Asap 
Tjekke/koordinere tidspunkt for F-yttetur med 
onbording/studiestart E22. 

MKA Asap Informere ansøgree om SNs beslutninger 

MKA Asap 
Informere censorformand om at årsberetning er taget til 
efterretning 

UN/udd.gr 
SW/DAT 

Asap 
Diskutere programmeringserfaring på SW1-KBH – 
behov for tiltag? 

MKA Asap 
Udarbejde og publicere konklusioner fra 
studieaktivitetsevaluering E21 på CS-website 

UØ/UN Asap 
Dialog med underviser i PLB på IxD7 om at forklare 
forskel på PLB fra de adgangsgivende udd. 
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Mødereferat 

 Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 

 Ansøgning om forhåndsgodkendelse tilføjet 

 Godkendt 

  

 Ad. 2 Godkendelse af referat 

  Godkendt 
 

Ad. 3 Status fra decentrale studenterstudievejledere 

 Studenterstudievejlederne har deltaget i de første 2 i en række af workshops afholdt af studie-og 
trivselsvejledningen. Det første er introduktion til det at være studievejleder ”Klog på match” og 
”Bidrage til gruppedannelsesprocessen” Der var ikke noget de følte var nyt. 

 Der er meget travlt pt. Vi har 2 vejledere til 1300 studerende, hvilket er meget lidt sammenlignet 
med andre studienævn. Grundet diverse kontrolkørsler jf kvalitetssikringsprocedurerne (herunder 
vejledning af forsinkede studerende) afholdes der pt. mange møder med studerende. De kan ikke 
alle nås i kontortiden (2x2 timer/uge). Vi ansætter en vejleder mere i E22 – primært til SW-KBH. 
Det overvejes om der skal være en 3. studievejleder i AAL.  

o Studenter studievejlederne skal sige til, hvis det bliver for meget ift. at kunne passe eget 
studie. 

 
Ad. 4 Status fra uddannelsesgrupper 

 DAT/SW: 
o Referat fra mødet d. 7. april er fremsendt til studienævnets orientering 
o Instituttet har fået henvendelse fra rektor/dekanen ang. mulighed for at udbyde en 

diplomingeniøruddannelse i software på Campus AAU Esbjerg. Drøftelserne er i gang på 
ledelsesniveau. 
 

 DVML:  
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde 

 

 BaIT: 
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde  
o Der har været grenvalg på BaIT4: Der kommer 10 studerende på Teknologi-sporet, 13 på 

Kommunikationssporet, og 20 på Forretningssporet. Uddannelseskoordinator så gerne 
flere vælge T-sporet. Det manglende fælles studiemiljø med resten af instituttets 
uddannelser under corona kan være en medvirkende faktor til de studerendes 
valg/fravalg. 
 

  IxD: 
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde  

 

 CS-IT: 
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde  

 

 DAD:  
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde  
o Uddannelseskoordinator har kontaktet studieleder med henblik på at få ændret titel på 

projektmodulerne på DAD8 og DAD9 og konsekvensrette beskrivelser af modulerne.  
o Beslutning: Studienævnet godkender at der søges om dispensation til de 

foreslåede ændringer (MKA informerer SL og udd.koordinator og udarbejder 
ansøgningen til prodekan for uddannelse) 
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Ad. 6 Ansøgninger 

 Liste over behandlede sager siden sidste studienævnsmøde er fremsendt til dette møde. 
 

 Ansøgning om funding af Fyttetur 
o Studienævnet har fået ansøgning om støtte til F-klubbens F-yttetur i E22. Der har gennem 

årene været tradition for at studienævnet og instituttet har ydet støtte til leje af hytte og 
bus. Alle i F-klubbens tilhørsområde er velkomne, medlemmer til en lavere pris. 

o Beslutning: 

 Studienævnet ønsker at få tilsendt ny ansøgning med mere detaljeret 
budget samt mere info om det faglige indhold. Ny ansøgning kan 
behandles på maj-mødet. (MKA informerer F-klubben) 

 UØ tjekker op med taskforce (LVS+UK+UØ) F-ytteturen skal koordineres 
med de andre arrangementer, der planlægges i E22 (ny 
studiestart/onboarding-forløb) 

 
 

 Ansøgning om dispensation til yderligere eksamensforsøg 
o Studienævnet har modtaget ansøgning om yderligere eksamens forsøg i kursusmodul på 

CSIT. Ifølge studieplanen ønsker den studerende at komme til reeksamen i F22, selvom 
der er tale om et kursusmodul i efterårssemesteret.  

o Beslutning: Studienævnet giver dispensation til yderligere eksamensforsøg grundet 
sygdom under eksamensforberedelsen. Dispensationen betinges dog af at kurset skal 
følges igen i E22, og eksamen vil derfor først være i januar 2023. Medsendte studieplan 
skal derfor rettes til. (MKA informerer ansøger) 
 

 Ansøgning om dispensation til forhåndsmerit, IxD9  
o Studienævnet har modtaget revideret ansøgning fra en studerende, der ønsker 

forhåndsmerit for aktiviteter på University of Queensland, AUS, som erstatning for IxD9, 
E22.  

o Beslutning: Ansøgning kan ikke godkendes på nuværende grundlag, men bedes 
revideret, så det fremgår at den er godkendt af en vejleder, oversigt over kursusmoduler 
1:1 samt bekræftelse af at alle moduler er på kandidatniveau. (MKA informerer ansøger) 

o  Ansøgning kan behandles udenfor møde via mail.  
 

 Ansøgning om dispensation til forhåndsmerit, SW9  
o Studienævnet har modtaget revideret ansøgning fra en studerende, der ønsker 

forhåndsmerit for aktiviteter på University of California San Diego, United States, som 
erstatning for SW9, E22. 

o Plan A var at besøge en navngiven underviser på Universitet. 
o Ansøger tror mere på Plan B, som er at følge kurserne på universitetet.  
o Beslutning: Ansøgningen godkendes, såfremt det kan bekræftes at der er 20 ECTS i 

aktiviteterne, der fylder mellem 1-4 og 1-12 units. Aktiviteterne skal svare til et 
heltidsstudie, dvs. som 30 ECTS (MKA informerer ansøger) 
 

 
Ad. 6 Årlig beretning fra censorkorps for Datalogi 

 Ny formand pr 1. april 2022. Beretning er lavet af den afgående. 

 Fokus på at der skal være flere censorer, der er censor på flere universiteter for at kunne 
mærke niveauet på de forskellige institutioner.  

o SN medgiver at det er bedst, hvis vi ikke ”overforbruger” de få, der er så 
specialiserede, som vi har behov for. 

o Beslutning: tages til efterretning 
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Ad.7 Evaluering af studieaktiviteter E21 (fortsat) 
 

 SW1 KBH 
o Semesterkoordinator om semesteret: 
o De studerende er overordnet set tilfredse med semesteret, og studiemiljøet opleves 

som godt. Semesterstart forløb fint, men kommunikationen og strukturen for opstarten 
bør forbedres, og de studerende savner kontakt fra universitetet i løbet af sommeren 
inden studiet begynder. Der anbefales at intro-forløbet forlænges med flere aktiviteter 
for at styrke det sociale studiemiljø i de første uger. Projekterne har forløbet fint, men 
det anbefales at semesterkoordinator i E22 tillader at de studerende har mulighed til 
at danne nye grupper for P1. Kurserne har overordnet set fungeret meget godt, men 
for kursusmodulet Datalogiens Teoretiske Grundlag anbefales der at underviseren i 
næste semester øger tilstedeværelsen i løbet af opgaveregningen, så de studerende 
nemmere kan få hjælp. Endelig har de studerende fremmet et stort ønske om at 
næste års nye studerende får tilbudt noget der ligner MATH-101, men med fokus på 
programmering. Dette begrundes med at der desværre er en stor niveauforskel 
mellem de studerende der har programmeringserfaring fra inden studiet, og dem der 
ikke har det. Det anbefales at semesterkoordinator for SW1 E22 undersøger 
mulighederne for dette. 

o Studienævnets kommentarer:  
 Der er planlagt nyt koncept for studiestart/onboarding i E22, hvor de nye 

studerende er i gang før selve studiestart. 
 Det vækker bekymring at der efterspørges mere programmering inden 

studiestart. 

 Det er måske blot studerende, der ikke havde tidligere erfaring, der 
føler de burde have haft mere erfaring (fordi nogen har mere) 

 Uddannelsen er designet til at kunne optage studerende uden 
programmeringserfaring, men det kunne måske give god mening at 
opkvalificere dem, der ønsker det med kursus i aug før studiestart. 

o Bekymring om at der kommer studerende, der tror de kan 
noget, men ikke har lært ”det rigtige”, og derfor dropper 
undervisningen, hvis de føler det er for nemt. 

o ITU kører et projekt før studiestart (CS0), dette har AAU sagt 
nej til.  

o Det er bedre at underviser får kommunikeret ud, at kurset får 
de studerende op på samme niveau i løbet af semesteret. 

 Beslutning: Studienævnet bifalder ikke ekstra programmering inden 
studiestart. Det skal derimod kommunikeres bedre ud at formålet er at de 
studerende kommer ud med samme niveau så alle kan programmere i 
projektarbejder i resten af uddannelsen. Uddannelsesgruppen bedes se på 
løsninger, evt. en workshop, temabaseret studiecafé eller samarbejde med 
ældre studerende, der stiller sig til rådighed med en opgave. (UN tager den i 
SW/DAT udgr.) 

 Studienævnets generelle og semesterspecifikke kommentarer sendes videre 
til semesterkoordinator og uddannelsesgruppen for DAT/SW. (MKA) 

 IxD7 
o Semesterkoordinator om semesteret: 

 Choose a different sustainability goal than climate and waste to 
create variation from previous years projects 

 Simplify the structure with three subprojects on one overall theme 
while retaining the group rotations 

 Sit down together with the students that already passed the semester 
and redesign the semester 

o Studienævnets kommentarer: 
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 Bekymring om bullet 3 ”…redesign the semester” 

 Studienævnet ønsker denne kommentar uddybet. 

 [Note: efter mødet har semesterkoordinator specificeret at det er 
kompleksiteten i semesterbeskrivelsen, der har været for høj og 
ønskes ændret, ikke studieordningen for det pågældende semester.]  

 Der er bemærkninger om at PBL-undervisningen er gentagelse fra tidligere, 
adgangsgivende uddannelser. Men indholdet er tilpasset TECH, AAU og er 
derfor forskelligt fra bacheloruddannelser fra andre fakulteter/Norge. 

o Underviser opfordres til at kommunikere forskellene til de 
studerende (UØ og UN tager denne videre)  

o Beslutning: Studienævnets generelle og semesterspecifikke kommentarer sendes 
videre til semesterkoordinator og uddannelsesgruppen for IxD. (MKA) 
 
 

 SW/DAT3 
o Semesterkoordinator om semesteret: 

 Rapport er ikke fremsendt 
o Studienævnets kommentarer (baseret på studerendes svar på spørgeskemaer) 

 Der har været glæde over studiestarten i E21 
 Der er ikke et tydeligt billede af noget problematisk, som studienævnet skal 

agere på. 
o Beslutning: Studienævnets generelle og semesterspecifikke kommentarer sendes 

videre til semesterkoordinator og uddannelsesgruppen for SW/DAT(MKA) 
 

 SW3- KBH 
o Semesterkoordinator om semesteret: 

 Rapport er ikke fremsendt 
o Studienævnets kommentarer (baseret på studerendes svar på spørgeskemaer) 

 Der er ikke et tydeligt billede af noget problematisk, som studienævnet skal 
agere på. 

o Beslutning: Studienævnets generelle og semesterspecifikke kommentarer sendes 
videre til semesterkoordinator og uddannelsesgruppen for SW/DAT(MKA) 

 SW5 
o Semesterkoordinator om semesteret:  

 Rapport er ikke fremsendt 
o Studienævnets kommentarer (baseret på studerendes svar på spørgeskemaer) 

 Der er ikke et tydeligt billede af noget problematisk, som studienævnet skal 
agere på. 

o Beslutning: Studienævnets generelle og semesterspecifikke kommentarer sendes 
videre til semesterkoordinator og uddannelsesgruppen for SW/DAT(MKA) 

 
Ad. 8 Meddelelser 

 Ingen  
 

Ad. 9 Eventuelt 

 Intet 

 

 


